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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Orbán Viktor, miniszterelnök 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "„A tények tagadásának ott van nagy divatja, ahol a 
hatalom birtokosainak nem érdeke a tényekkel való szembenézés.” Nem látjuk, hogy 
Miniszterelnök úr szembenézett volna a vásárlóerő jelentős csökkenésével. Persze a római 
árak negyed annyit sem emelkedtek, mint a hazaiak." 

 

 

Tisztelt Miniszterelnök úr!

A francia felvilágosodás filozófusa, Charles-Louis de Secondat, közismertebb nevén Montesquieu
1748-ban megjelent „Törvények szelleméről” szóló munkájában a következő – sajnálatosan a mai
magyar viszonylatokra húsbavágóan igaz – megállapítással élt: „A tények tagadásának ott van nagy
divatja, ahol a hatalom birtokosainak nem érdeke a tényekkel való szembenézés.”

 A mai napon – nem éppen a kormánykritikus attitűdjéről ismert – Központi Statisztikai Hivatal
közzétette  a  teljes  munkaidőben  alkalmazásban  állók  bruttó  átlagkeresetének  folyó  év  júniusi
alakulását, amely az előző év azonos időszakához képest 3,5 %-os növekedést mutat.

Ez önmagában alapvetően igen örvendetes dolog lenne, de sajnos csak önmagában.

Nem egészen egy hónappal ezelőtt, egészen pontosan 2021. július 8.-án ugyanis a fogyasztói árak
alakulására  vonatkozó  adatsor  került  publikálásra,  ugyanerre,  azaz  a  júniusi  időszakra
vonatkozólag. A mutató itt egészen pontosan 5,3%, azaz ennyivel voltak magasabbak júniusban az
árak az egy évvel korábbi, azonos időszakhoz képest.

Nem nehéz megállapítani tehát, hogy a fogyasztók vásárló ereje nemhogy növekedett volna, hanem
éppen csökkent. Nem kicsit csökkent, hanem 1,8 % -al. Egyetlen esztendő leforgása alatt az étolaj



 
ára 25,5 %-al,  a margarin ára  8,2 %-al a tojás ára 7,8 %-al emelkedett, míg a liszt ára idén 7,7 %-al
került többe, mint tavaly.

Kétség  nem  fér  hozzá,  Ön  ezt  kevéssé  érzékelhette  egy  római  kávéház  teraszáról,  hiszen
Olaszországban nem 5,3 % volt az áremelkedés mértéke ugyanezen időszakban, hanem csupán 1,3
%. Mindeközben a kormányzati propaganda másról sem szól, hogy „Európában Magyarországon a
harmadik  legmagasabb,  17,9  százalékos  -  kiigazítva  17,7  százalékos  -  a  negyedéves  gazdasági
növekedés”, személyi jövedelemadó visszatérítés és soha nem látott nyugdíjprémium várható.

Tisztelt Miniszterelnök úr! Mikorra várható, hogy ezt a fene nagy növekedést végre valahára az
állampolgárok is megérzik? Mikorra várható, hogy az egészséges élelmiszerekhez való hozzáférés
minden  honfitársunk  számára  biztosított  lesz?  Mikorra  várható,  hogy  honfitársaink  Önhöz
hasonlóan impozáns helyeken nyaralhatnak és kávézók teraszain beszélhetik meg szeretteikkel a
világ  nagy  dolgait?  Nem  gondolja  úgy,  hogy  kormányfőként  kötelessége  lenne  a  valós,
tényadatoknak megfelelő tájékoztatás biztosítása?

 

Várom őszinte válaszát!
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